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Protokoll 4/2022 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 20 april 2021 kl. 14:00-15:30, Telefonplan 30 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Vakant (SKPF) 

 

Ersättare  Sune Pettersson (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Katrin Wicén (PRO) 

Irene Svensson, (SPF) 

Kerstin Ström, (SPF) 

 

Övriga närvarande Kerstin Malmport TF Avdelningschef  

  Jonas Fransson, Enhetschef Intern service 

Annelie Johansson Sekreterare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Katrin Wicén (PRO) 

 

Datum för justering  2022-04-25 

Paragraf   §§1-8 

Sekreterare   Annelie Johansson 

 

  



 

 

 Protokoll 

Sida 2 (5)  

§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Vice ordföranden öppnade mötet och dagordningen justerades med 

tillägg för ny punkt §4 Underlag för budget 2023-2025. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Birgitta Airas (OPOL) SPF (via telefon) 

Åke Lif (OPOL) PRO 

Vakant SKPF 

Ersättare: 

Sune Pettersson (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Katrin Wicén (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Kerstin Ström OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Katrin Wicén PRO valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 25 april via mejl. 

 

§ 3 
Tema Lokalfrågor 

Jonas Fransson Enhetschef Intern service informerar om 

förvaltningens uppdrag och ansvar för lokaler.  

Förvaltningen har i uppdrag att kort- och långsikt hyra lokaler för 

förvaltningens kärnverksamhet. Det handlar om allt från 

förvaltningshuset, lokaler till förskolor till lokaler och bostäder 

inom socialtjänsten (social omsorg och äldreomsorgen). 

Förvaltningen äger inga egna lokaler utan hyr av stadens bolag 

samt även privata fastighetsbolag. Förvaltningen har inte i uppdrag 

att vara en lokalförmedling till föreningslivet. Där emot har det 

varit möjligt att föreningar att hyra in sig i lokaler som 

förvaltningen disponerar för sin kärnverksamhet. Förvaltningen ska 

inte heller vara andrahandsuthyrare utan bedriver endast 

andrahandsuthyrning av bostäder, t ex inom äldreomsorgens 
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särskilda boenden. De lokaler som förvaltningen inte använder sig 

av avvecklas.  

 

§ 4 
Underlag för budget 2023-2025 

Pensionärsrådet framför följande att något samråd med rådet inte 

har skett i detta ärende och påpekar att handlingarna behöver 

komma i tidigare skedde och att förvaltningen behöver skärpa sig 

gällande detta.  

De frågor rådet har gällande lokalförsörjningsplanen har besvarats 

av Jonas Fransson under §3. 

 

§ 5 
Aktuell information från förvaltningen 

Kerstin Malmport, TF avdelningschef för äldreomsorg informerade 

om: 

 Rekrytering av ny avdelningschef 

Rekryteringen pågår och MBL förhandlats, kommer 

återkomma med vem det är vid nästa sammanträde. 

 

 Smitta i verksamheterna 

Finns ingen pågående smitta för tillfället, viktigt att komma 

ihåg är att pandemin fortfarande är aktuell. 

 

 Tomma platser inom vård och omsorgsboendena och 

servicehusen 

Beläggningen börjar återhämta sig speciellt inom vård och 

omsorgsboendena samtidigt som servicehusen fortsätter att 

ha en lägre beläggning. Arbete pågår med att se över vår 

information om våra boenden utåt, för att attrahera fler till 

att välja några av våra boenden i stadsdelen. Idag väljer fler 

av de beviljade att flytta till andra stadsdelar, en av 

orsakerna kan vara att de vill bo nära anhöriga. Efterfrågan 

av vård och omsorgsboende har börjat gå upp efter en tid 

med mindre efterfrågan. 

 

§ 6 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 24 mars 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 
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KPR:s sammanträde 15 mars 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Rådet för funktionshinderfrågor 16 mars 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 16 mars 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 7 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

3 Medborgarförslag om att plantera äppelträd i Solberga 

Pensionärsrådet tillstyrker medborgarförslaget 

6 Utegym i Solberga 

Pensionärsrådet tillstyrker medborgarförslaget men anser att 

utegymmets placering ska göras i anslutning till parkmarken vid 

Solberga bollplan. 

11 Rekommendation av överenskommelse om 
länsövergripande samverkan kring hälsa, vård och omsorg 

Pensionärsrådet tillstyrker remissvaret 

12 Strategi för fritids- och ungdomsgårdar 

Pensionärsrådet framför att samverkan saknas kring dessa lokaler 

för att möjliggöra att även pensionärsorganisationer kan använda 

lokalerna. 

13 Trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 

Pensionärsrådet framför att det behövs bättre underhåll vid 

hållplatser. Pensionärsrådet undrar då inget tas upp på södra sidan 

om stan, innebär det att det inte finns något som behöver åtgärdas? 

25 Anmälan av rapporter och diarieförda ärenden 

Pensionärsrådet framför att det var en bra årsrapport. 
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§ 8 
Övriga frågor 

Smarta lås – Nyckelfri hemtjänst 

Pensionärsrådet undrar följande; Hägersten-Älvsjö är på gång att 

införa nyckelfri hemtjänst = smarta lås och utan användning av 

nycklar för hemtjänsten. Osäkerhet finns om dessa lås är 

certifierade och godkänner alla försäkringsbolagen alltid dessa lås 

vid tex inbrott?  Fastighetsägare och bostadsrättsföreningar ska 

lämna godkännande och tydligen är det stor osäkerhet runt detta 

om dom vågar och vill godkänna låsen. 

Svar: Låsen är certifierade i enlighet med Stöldskyddsföreningens 

norm SSF 3522 – Inbrottsskyddade låsenheter. Till grund för 

försäkringsbolagens villkor ligger ofta de så kallade SSF-normerna 

som hanteras av Svenska Stöldskyddsföreningen (SSF) på uppdrag 

av Försäkringsförbundet. Att låsenheten är godkänd innebär att den 

uppfyller de krav som försäkringsbolagen ställer för godkända lås. 

Just nu är vi i fasen att informera fastighetsägarna om nyckelfri 

hemtjänst och installationen beräknas påbörjas till hösten. Det är 

trygghetsjouren som kommer att ansvara för installation av de 

smarta låsen samt ansvara för behörigheterna. Kort beskrivning av 

hur det fungerar är att hemtjänsten kommer få en sorts ”nyckel” 

som laddas på varje dag med behörighet till de kunder som 

personalen ska till, efter ca 11 timmar försvinner behörigheterna. 

Detta för att det inte ska gå att använda ”nyckeln” efter ett 

arbetspass eller om den tappas.  

Pensionärsrådets synpunkt är att detta verkar bra och tryggt. De 

önskar kontinuerlig uppföljning av hur arbetet fortlöper.  

 

Äldrevänlig stad – fallolyckor 

Pensionärsrådet framför att det är viktigt i en äldrevänlig stad att 

halkbekämpning och sopning av gator fungerar. Som det är nu 

prioriteras cykelbanor medans gångbanorna är åsidosatta. Likaså 

gäller busshållplatser att de sopas ordentligt samtidigt så är det 

lika viktig att gångbanan som äldre sedan går på från hållplatsen 

är sopad. Fallolyckor kopplat till halkbekämpning i Stockholm 

kostar mer än trafikolyckorna.  

Svar; Ja det är en viktig aspekt för en äldrevänlig stad och som det 

är nu har cykelbanorna prioriterats i staden. 

 


